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Dr. Lékai László 
látogatása Szegeden 
Tegnap Szegedre látogatott 

'{Lr. Lékai László bíboros, esz-
tergomi érsek. A városban 
való tartózkodása során — 
dr. Cserháti József pécsi me-
gyéspüspök, dr. Udvardy Jó-
zsef csanádi megyéspüspök, 
Tóth László veszprémi segéd-
püspök és Horváth Miklós 
esztergomi érseki irodaigaz-
gató társaságában — látoga-
tást tett Papp Gyulánál, Sze-
ged megyei város tanácsá-
nak elnökénél. Az esemé-
nyen jelen volt Szabó G. 
László, a megyei tanács és 
Bányainé dr. Birkás Mária, 
a szegedi városi tanács el-
nökhelyettese, dr. Berencsi 
György egyetemi tanár, a 

Hazafias Népfront Szeged 
városi bizottságának elnöke 
és Varga István megyei egy-
házügyi titkár. 

A vendégeket Papp Gyula 
üdvözölte. Szavaira dr.- Lé-
kai László válaszolt. Ezt kö-
vetően a jelenlevőknek a vá-
rosi tanács elnöke adott tá-
jékoztatást Szeged múltjáról, 
jelenéről, fejlődéséről, gazda-
sági, társadalmi, kulturális 
életéről. 

Az esztergomi érsek sze-
gedi látogatása során meg-
tekintette a nagy múltú So-
mogyi-könyvtárat, majd ezt 
követően a Móra Ferenc Mú-
zeum gyűjteményét. 

Hídépítés 
Egy hónap múlva már 

teljes szélességében bekap-
csolódik a budapesti közle-
kedésbe a Petöfi-híd. A 
munkálatokról Dalmy Tibor 
miniszteri biztos elmondta: 
mindenütt az utolsó simítá-
sokon dolgoznak. A híd bu-
dai térségében már a bur-
kolati jeleket festik, és hoz-
záfogtak a .környék parkosí-
tásához. A hídon a villamos-
vágányokat rögzítik végle-
ges helyükre, és a szigete-
léssel foglalatoskodnak. A 
pesti oldalon elkészültek a 
parti híddal, lépcsősorait a 
napokban betonozzák. 

A Petöfi-híd átadása után 
az építők átvonulnak a Sza-
badság-hidra. Ott június 16-
án kezdődik és öt-hat hóna-
pig tart a munka. (MTI) 

Választási gyűlések 

Hetvenöt éves a textilszakszervezet 
Kedden « Textilipari Dol-

gozók Szakszervezete meg-
alakulásának 75. évforduló-
ján a szakszervezet központi 
vezetősége ülést tartott, 
amelyen részt vett Gáspár 
Sándor, az MSZMP Politi-
kai Bizottságának tagja, a 
SZOT főtitkára, Keserű Já-
nosné könnyűipari minisz-
ter és Jan Kriz. a nemzet-
közi textil-, ruházati-, bőr-
és szőrmeipari dolgozók 
szövetségének főtitkára is. 

Bíró Györgyné, a szak-
szervezet főtitkára ünnepi 
beszédében hangsúlyozta, 
hogy a textilmunkások és 
-munkásnők szervezetének 
1905. május 20-i megalaku-

lása fordulópontot jelentett 
a tőkés kizsákmányolók el-
leni küzdelemben, a bérek 
javításáért, a jobb munka-
körülményekért, a nyolc-
órás munkaidő bevezetéséért 
folytatott harcban. 

— Ma a szakszervezetek 
előtt egészen más feladatok 
állnak. Feladataink végre-
hajtásához , a jogok biztosí-
tottak, de jobban kell élni 
velük. Ezt szolgálja a szer-
vezeti felépítés napjainkban 
folyó egyszerűsítése is, amely 
közvetlenebb kapcsolatot te-
remt a szakszervezeti tag-
ság és a választott testüle-
tek között — mondotta a 
szakszervezet főtitkára. 

Ezt követően Gáspár Sán-
dor köszöntötte a 75 éves 
textilszakszervezetet, és 29 
dolgozónak átadta a Szak-
szervezeti Munkáért kitün-
tetést. 

A textilmunkás hősökre 
emlékezve a központi veze-
tőségi ülés résztvevői meg-
koszorúzták a teztilszakszer-
vezet székházában a mártí-
rok emléktábláját, és meg-
tekintették a szakszervezeti 
mozgalom történetét bemu-
tató kiállítást, ahol a többi 
között a szakszervezet meg-
alakuló ülésének kéziratos 
jegyzőkönyve is látható. 

(MTI) 

A Hazafias Népfront gazdaságpolitikai 
bizottságának ülése 

Kíi lkereskecieBmKinkről 
Népgazdaságunk helyzet-

képét fölvázolya. a joggal si-
keresnek minősíthető tavalyi 
esztendő mérlegét vonta 
meg, továbbá a soron követ-
kező tennivalókról szólt Ve-
ress Péter külkereskedelmi 
miniszter a Hazafias Nép-
front gazdaságpolitikai bi-
zottságának — Budapesten, a 
szervezet székházában tar-
tott — keddi kibővített ülé-
sén. A testület tagjain kívül 
a tanácskozáson részt vettek 
a megyei szervezetek gazda-
ságpolitikai bizottságának 
vezető szakemberei is. 

• A feladatokat összegző-
elemző, s hazánk külkeres-
kedelmi szervezetének fej-
lesztését, kilátásait napirend-
jére tűző eszmecserén a tár-
ca vezetője elmondotta, hogy 
külkereskedelmi mérlegünk 
kedvezően alakult, javult a 
gazdasági egyensúly, s a ter-
vezettnél jobb eredményeket 
könyvelhettünk el külkeres-
kedelmi áruforgalmunk pasz-
szívumának csökkentésében. 
A tavalyi eredmények a jö-
vőre nézve is biztatóak: a 
külpiacokon értékesített ipa-
ri és mezőgazdásági termé-

kek, termények mennyisége 
13 százalékkal múlta felül a 
korábbit, a behozatal vi-
szont 3 százalékkal mérsék-
lődött. A kérdésekre v á l a -
szolva a miniszter kitért ar-
ra is, hogy a külkereskede-
lem tekintetében miként erő-
síthető a szerződéses fegye-
lem, hogyan igazítható a 
külkereskedelmi vállalatok 
érdekeltsége, s nem utolsó-
sorban kockázatvállalása a 
termelőkéhez, mi módon old-
ható meg a vállalatok folya-
matos tájékoztatása a kül-
országok piaci helyzetéről. 

(Folytatás az 1. oldalról.) 

élőket foglalkoztatják. Olyan 
kezdeményezések, felajánlá-
sok is születtek, amelyekkel 
a lakosság közösen, a helyi 
szervekkel együtt akarja sá-
vját lakóhelye fejlesztését 
szolgálni. 

Szocialista rendszerünk 
alapvető vonása a néptöme-
gek részvétele a közügyek 
intézésében. Nálunk a köz-
érdekű ügyek eldöntése nyíl-
tan történik, nem a kulisszák 
mögött, mint a tőkés orszá-
gokban. • Ezután választási 
rendszerünket összehasonlít-
va a tőkés országokéval és a 
Horthy-rendszerével, hang-
súlyozta, hogy nálunk a vá-
lasztópolgárok akarata min-
den korlátozás nélkül nyíl-
tan, a közérdeket érvényre 
juttatva érvényesül. 

Ezután az ország, a me-
gye és Csongrád' város fej-
lődéséről beszélt. Hangoztat-
ta, hogy országunk az egy 
főre eső nemzeti jövedelem 
tekintetében az államok kö-
zött a 25. helyen van, holott 
a felszabadulás előtt az el-
maradott országok között 
foglalt helyet. Hazánk jelen-
leg az elsők között van az 
olyan fontos mezőgazdasági 
termékek, mint például a 
hústermelés tekintetében, to-
vábbá az olyan ipari ter-

J mékek termelésében, mint 
például az alumíniumipari, 
gyógyszeripari és híradás-
technikai termékek. Míg a 
lökés országokban az utóbbi 
időben jelentősen visszafog-
ták a lakásépítést, addig ná-
lunk a jelenlegi ötéves terv 
időszakában annyi lakást 
építettünk, amennyit koráb-
ban még sohasem. Hangsú-
lyozta, hogy Csongrád város 
életében az elmúlt hét év a 
legdinamikusabb fejlődés 
időszaka volt. Bejelentette, 
hogy jövőre elkészül a tiszai 
közúti híd és 1984-ben lel-

A szegedi járásban 

Ültetik o fűszerpaprikát 
Körülbelül egy hetet ké-

sett idén a fűszerpaprika-
palánta ültetése. Május 12-e 
körül szokták kezdeni ezt a 
munkát a szegedi Üj Elet 
Tsz-ben. Idén csak a múlt 
hét végén indultak meg az 
ültetögépek, mert a hideg 
miatt lassabban nőtt meg a 
palánta a szokásosnál. 

A talaj elég vizes, ideális 
az ültetéshez. A héten már 
16 gep dolgozik a mihályíe-
leki gazdaság területén. 
Mintegy 550 hektárnyit pa-
lántáznak az Üj Élet Tsz-
ben, ez körülbelül fele a 
paprikatermő területnek. 
Megoszlanak a vélemények 
a hagyományos módszer és 
a helyrevetés hívei között 
A legnagyobb paprikaterme-
lők mindkét módszert alkal-
mazzák. A rendszer gazdasá-
gaiban a terület mintegy 00 
százalékán vetették helyre a 
magot, főleg a homoki terü-
leteken továbbra is a palán-
tázás dívik. 

A múlt heti fagy megcsip-
kedte a papr iká t amit a 
földeken ta lá l t Nem fagyott 
el, de a dér hátráltatja a 
növényeket a fejlődésben. 

Kiskundorozsmán. a Jó-
zsef Attila Termelőszövetke-
zetben még nem kezdték 
meg az ültetést, a hét végén 
azonban mindenképpen mun-
kába kezdenek az ültetögé-
pek. Hidegágyban nevelték a 

palántákat, a rossz időjárás 
késleltette növekedését. An-
nak ellenére, hogy később 
kezdődött az ültetés a szoká-
sosnál, még időben vannak 
a növények; a további idő-
járástól függ, beérik-e idő-
ben a fűszerpaprika. 

A József Attila Tsz össze-
sen 240 hektáron termel pap-
rikát. Legnagyobb részét, 
180 hektárt magról vetettek 
a táblába. Április 10-ig be-
fejezték a vetést, a hideg idő 
miatt azonban ott is késve, 
csak május 5-e körül kelt 
ki. A helyrevetett területe-
ken befejezték a gyomirtó 
vegyszerezést. 

A röszkei Kossuth Ter-

melőszövetkezetben a 175 
hektár közös paprikaterület-
ből csak 25 hektáron palán-
táznak. Feléjük nem volt 
fagy, Röszke és Mihálytelek 
közt tegnap kezdték az ülte-
tést. Jól haladnak a gépek, 
ha valami közbe nem jön, 
4—5 nap alatt, de a hónap 
végéig mindenképpen befe-
jezik az ültetést. 

Csongrád megyében mint-
egy 5 ezer 5Ó0 hektáron ter-
mesztenek idén fűszerpapri-
kát. Ebből 3370 hektár a 
helyrevetett, a többi terüle-
ten, a homoki gazdaságok-
ban inkább a hagyományos 
palántázással jut tat ják ter-
mőhelyükre a növényeket. 

jes ütemben megkezdődik a 
csongrádi vízlépcső építése. 

A választási gyűlésen ez-
után felszólalt Z namenák 
Elemér, a FÜTÖBER csong-
rádi gyárának mérnöke, ta-
nácstagjelölt; Balogh Antal -
né, a csongrád-bokrosi Kos-
suth Tsz kertészeti dolgozó-
ja; Hegedűs Ferenc, a Tisza 
Bútoripari Vállalat csongrá-
di gyárának dolgozója és 
Berkecz József esperes plé-
bános, majd Vallyon Aladár-
né képviselőjelölt szólt a 
részt ve vökhöz. Beszélt eddig 
végzett képviselői munkájá-
ról, megemlítve, hogy min-
dennapi munkája mellett 
kellett eleget tennie társadal-
mi megbízatásának. 

— Nagyon szívesen vettem 
részt a különböző rendezvé-
nyeken — mondottá —. ame-
lyeken megismerkedhettem 
az eredményekkel, a gondok-
kal, s ezekből jól láthattam 
az előttünk álló feladatokat. 
Megismerhettem, hogy mi ér-
dekli és mi foglalkoztatja 
leginkább a város lakossá-
gát. Képviselői munkám vá-
lasztópolgár-centrikus volt. 
Mindig vártam javaslataikat, 
meghallgattam gondjaikat. 
Kéréseiket, panaszaikat igye-
keztem kivizsgáltatni és az 
illetékesekkel együtt keres-
tem a megoldást. 

Végül arról beszélt, hogy 
— megválasztása esetén — 
munkája annyival több lesz, 
hogy a 10. számú választó-
kerület FelSyő, Csanytelek 
és Tömörkény községekkel 
kibővül. Hangoztatta, hogy a 
jelölő gyűléseken felvetett 
javaslatokkal, gondokkal, ké-
résekkel egyetértve, a város 
vezető testületeivel együtt 
azon fog munkálkodni, hogy 
a városnak és környékének 
fejlődése — ha lassúbb üte-
mű is lesz —, de töretlen le-
gyen. 

w 

Ábrahám 
Kálmán 

és Végh György 
Zalaegerszegen 

Zalaegerszegen, a városi 
sportcsarnokot népesítették 
be a választópolgárok. Szabó 
Jánosnak, a Hazafias Nép-
front megyei ti tkárának üd-
vözlő szavai után Ábrahám 
Kálmán építésügyi és város-
fejlesztési miniszter, Zala 
megye 1. számú választóke-
i ületének képviselőjelöltje 
mondott beszédet. Elsősorban 
életszínvonal-politikánk fon-
tos tényezőjével, a lakásépí-
téssel foglalkozott. 

— Lakáspolitikánk legfőbb 
célja, hogy minden család-
egységnek, minél előbb ön-
álló, méghozzá kellő nagy-
ságú és megfelelő műszaki 
színvonalú lakása legyen — 
mondotta. — Ennek elérése 
érdekében társadalmunk év-
tizedek óta hatalmas erőfe-
szítéseket tesz. A felszabadu-
lás óta kereken kétmillió úi 
lakás épült az országban. 

Ezután Végh György, a 
Keszthelyi Agrártudományi 
Egyetem tanszékvezető taná-
ra, Zala megye 5. számú vá-
lasztókerületének képviselő-
jelöltje emelkedett szólásra, 
s a többi között hangsúlyoz-
ta: 

— A magyar értelmiség 
nagy érdeklődéssel figyelte 
pártunk XII. kongresszusá-
nak munkáját és egyetértés-
sel fogadta azt a megállapí-
tást, hogy szerepe és felelős-
sége társadalmunk fejlődésé-
vel együtt növekszik. 

A zalaegerszegi nagygyű-
lésen felszólalt Tóth László, 
a Zala megyei Baromfifeldol-
gozó és Értékesítő Közös Vál-
lalat villanyszerelője, a város 
ifjúsága nevében Takács Má-
ria, a Zalaegerszegi Ruha-
gyár varrómunkása. 

Képviselőjelöltjeink 

Tanácskozás 
az idegenforgalomról 

Kedden Kecskeméten — 
Sághy Vilmos belkereskedel-
mi miniszter elnökletével — 
kibővített ülést tartott a Du-
na—Tisza közi intéző bizott-
ság. A társadalmi szervezet 
tagjai és a meghívottak a 
tájegység idegenforgalmáról, 
fejlesztésének lehetőségéről 
tanácskoztak. Mint többek 
között elhatározták, a követ-
kező évek helyi pihenési, 

szórakozási igényeinek ós a 
várható külföldi idegenfor-
galomnak megfelelően fe j -
lesztik tovább a megye üdü-
lőtelepeit. 

Külön témaként foglalkoz-
tak az ülésen Kalocsa és vi-
déke idegenforgalmának 
helyzetével, s jóváhagyták a 
Kalocsa központjában talál-
ható műemlékek közcélú 
hasznosításának tervét. 

Azért is nehéz bemutatni, 
mert nagyon sokan ismerik. 
Az egyetemi és a tudomá-
nyos berkekben ő a profesz-
szor úr, a politikai és a köz-
élet porondján elvtársnak, a 
homokvilág falvainak lakói 
körében Gyuri bácsinak szó-
lítják. Ügy érzem, mindhá-
rom titulus igen találó, s 
legszívesebben egybefűzve 
mondanám ki a neve után, 
ami viszont lehetetlen. 

— Hogyan lett ön jogász? 
— kérdem. 

— Igazságkereső és -sze-
rető fiatal voltam. A kolozs-
vári egyetemen Horváth 
Barna professzor jogelrhéle-
ti szemináriumában nem 
csupán a kötelező tananya-
got sajátítottam el, hanem 
sokat tanultam tanárom em-
beri magatartásából, haladó, 
baloldali gondolkodása is 
hatással volt rám. Állam- és 
jogtudományi tanulmányaim 
mellett közgazdaságtant is 
tanultam a budapesti tudo-
mányegyetemen. 

Antalffy György — talán 
szerencsésnek is mondható 
— éppen olyan korban lé-
pett a pályakezdők útjára, 
amikor történelmi és társa-
dalmi átalakulás mozgatta 
meg hazánkat. 

— Mondjon valamit a kez-
dő lépésekről. 

— Közvetlenül a fölszaba-
dulás után főispáni titkár 
voltam Karácsonyi Ferenc 
mellett, majd Szeged város 
polgármesterének, Dénes 
Leónak voltam a helyettese 
Pálfy György társaságában. 
A szegedi egyetem állam- és 
jogtudományi karán jogelmé-
letet kezdtem tanítani 1946-
ban, mint meghívott előadp. 
Egyetemi nyilvános rendes 
tanárrá 1950-ben neveztek 
ki. ' 

Egy pillanatra maga is 
meglepődik az évszámon. — 
Hű-ha — mondja, s amíg 
pipáját tömködi illatos do-
hánnyal. adatokat jegyzek 
füzetembe. A Délmagyaror-
szág főszerkesztője 1948 kö-
zepétől 1949 tavaszáig. Első 

Dr. Antalffy 
György 

Szegeden született, 
1920-ban. Tanszékvezető 
egyetemi tanár. a Jó-
zsef Attila Tudomány-
egyetem rektora, az ál-
lam- és jogtudományok 
akadémiai doktora. A 
9-es számú országgyűlé-
si választókerületben is-
mét képviselőjelöltnek 
állították a kisteleki és 
a környékbeli községek 
választópolgárát 

ízben rektora a tudomány-
egyetemnek 1958 és 1934 kö-
zött. Ismét rektor 1976-tól, 
többször dékán az állam- és 
jogtudományi karon. Több 
tankönyv szerzője és társ-
szerzője, tizenegy monográ-
fiája és százon felüli érte-
kezése jelent meg. Tíz éve 
elnöke a Magyar Jogászok 
Szövetségének. A Demokra-
tikus Jogászok Nemzetközi 
Szervezete által gondozott és 
Brüsszelben szerkesztett 
szakfolyóirat öttagú szerkesz-
tő bizottságának tagja. Ha 
figyelembe vesszük, hogy 
mióta tanít az egyetemen, 
kiderül, hogy közel tízezer 

hallgató került ki a keze 
alól. 

Közben meggyulladt a pi-
padohány, s újból kérdezhe-
tek. 

— A közéletiség, párt- és 
társadalmi munkája hogyan 
kezdődött? 

— Én a szociáldemokrata 
párt tagja voltam, részt vet-
tem a baloldali csoport ve-
zetésében, aktívan közremű-
ködtem a két párt egyesíté-
sében. A szegedi városi és 
a megyei pártbizottságok 
tagjaként végeztem párt-
munkámat. húsz éve a me-
gyei párt-végrehajtóbizott-
ságnak vagyok tagja. 

— Harmadszor jelölték 
képviselőnek. 

— Megtisztelőnek tartom a 
bizalmat. Bár megemlítem, 
hogy korábban voltam már 
.parlamenti képviselő. Az 
1948—49-es időszakban, ami-
kor a lajstromos rendszer-
ben pótjelöltek is szerepeltek, 
s az előttem levők kiestek, 
néhány hónapig helyet fog-
laltam a parlamentben. 

— ön tudományos terüle-
ten dolgozó városi ember, 
hogyan érzi magát választói 
körében, akiknek többsége 
falun él és dolgozik? 

— Mondhatom, jól érzem 
magam, és kitűnően együtt-
működünk. Kölcsönösen lá-
togatjuk egymást. Igyekszem 
minél gyakrabban eljutni a 
körzet községeibe. 

— Hogyan telnek a nap-
jai? 

— Reggel négykor kelek 
és általában öt órát dolgo-
zom: írok, olvasok, s ezután 
kezdődik a többi munka. 
Most egy monográfián dol-
gozgatok, a reformkori Sza-
lay Lászlóról akarok írni. aki 
korának neves politikusa, 
kodifikátora, publicisztája ós 
történettudósa volt. 

— S szabad idejében mit 
csinál? 

— Legszívesebben zenét 
hallgatok, Vivaldi a kedven-
cem. 

G. I , 


